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 7 توصیه رییس مرکز پژوهش های مجلس پیرامون امور نخبگان

 سیه محمودی نماینده مجلس:

بهتر است تغییر برخی مدیران ناکارآمد 
در این برهه در دستور کار دولت قرار گیرد

سرویس سیاسی- ســیه محمــودی نماینده 
مــردم شــهرضا در مجلس شــورای اســامی ، 
درخصــوص اســتیضاح وزیر صمــت در هفته 
جــاری، گفت: مــا از چند ماه قبــل پیگیر بحث 
اســتیضاح وزیــر صمت بودیم که تقریبا ســه ماه 
قبل اســتضاح بــه صحن علنی آمــد و باید اعام 
وصول می شد اما در اینجا دولت یک مهلت زمانی 
 خواســت تا نسبت به تفکیک این وزارتخانه اقدام 

کند. 
وی ادامه داد: متاســفانه ایــن مهلت دو ماهه 
به پایان رســید و در عمل اقدام خاصی از ســوی 
دولت در این زمینه مشاهده نشد و بر همین اساس 
تقاضاکنندگان استیضاح بار دیگر درخواست خود 
را مبنی بر طرح اســتیضاح وزیر صمت به جریان 

انداختند.
محمــودی درخصوص علــت اصرار بعد از 
گذشــت ســه ماه نیز ابراز داشــت: علت پیگیری 
اســتیضاح عــدم تحقــق برنامه ها اســت، وزرا 
برنامه هایی را به مجلس ارائه کردند و برای اجرای 
آن بــه نماینــدگان و مردم متعهد شــدند و اینکه 
نمایندگان اکنون پیگیر اجرای آن برنامه ها باشــند، 

طبیعی است. 
یکی از دلایل مهم اجرایی نشدن برنامه ها این 
 است که بر اساس واقعیت های موجود نوشته و تنظیم 

نشده اند.
وی افــزود: در همان زمان که وزرا برای رأی 
اعتماد به مجلس آمده بودند، مشــخص بود که این 
برنامه هــا در قالب فضای موجود نیســت و موارد 
جالــب توجهی را در برنامه ها و شــعارهای خود 
آورده بودنــد، برای مثال وزیــر صمت در حوزه 
خــودرو وعده هایی داد کــه در اجرا و تحقق آن ها 

چندان موفق عمل نکرد.
نماینــده مردم شــهرضا ادامــه داد: معتقدم 
کــه انتقادات و ایراداتی که ما نســبت به عملکرد 
وزیــر صمــت داریم هنــوز به قوت خــود باقی 
اســت و بــه همیــن خاطر مجــددا نســبت به 
 پیگیــری و بــه جریان افتــادن اســتیضاح اقدام 

کردیم.
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس در خصوص 

اهتمام دولت به ترمیم کابینه، خاطرنشــان کرد: من 
پیــش از این در مصاحبه های مختلف خواســتار 
همین مســاله اصاح کابینه از سوی دولت شدم با 
این اســتدلال که دولت در پایان سال اول فعالیت 
خود یک ارزیابی داشته باشد و برخی از مدیران چه 
وزرا و چه سطوح دیگر را تغییر دهد تا بتواند سال 
دوم فعالیت خود را بهتر شروع کرده و ادامه دهد، اما 
با توجه به ضعف برخی مسئولان اجرایی اگر دولت 
نســبت به تغییرات اقدام نکند، مجلس باید دست 
 به کار شــود و از ابزارهای نظارتی خود اســتفاده 

کند.
محمــودی در ادامــه بــه مشــکات دیگر 
موجود در ســایر حوزه ها اشــاره کــرد و افزود: 
در بحــث اجــرای قانــون جهش تولید مســکن 
که وعــده انتخاباتی صریح آقــای رئیس جمهور 
اســت، در حالی که یکســال از آغاز به کار دولت 

سپری شــده اما پیشرفت متناسبی با وعده  ساخت 
یک میلیون مســکن در ســال مشاهده نمی شود یا 
در حوزه دارو چند ماه اســت که شــاهد گرانی و 
اخیرا کمیاب شــدن برخی اقام و داروها هستیم 
 که نیازمند تدبیر و چاره اندیشــی از سوی مسئولان 

است.
وی تصریــح کــرد: بیش از یک مــاه از آغاز 
دومین سال فعالیت دولت آقای رئیسی سپری شده 
و به نظر می رســد دولت تاش کرده با ســفرهای 
اســتانی به سراسر کشور از نزدیک در جریان روند 
کارها قرار گرفته و چاره اندیشــی بهتری داشــته 
باشــد، شــاید بهتر باشــد که تغییر برخی مدیران 
ناکارآمــد هم در این برهه از زمان در دســتور کار 
دولــت قرار گیرد تا در ادامه مســیر، روند فعالیت 
 و کار دولــت ســرعت و رونق بیشــتری داشــته 

باشد.

سرویس سیاسی-رییس مرکز پژوهش های 
مجلس ۷ توصیه راهبــردی پیرامون امور نخبگان 

ارائه کرد. 
بابک نگاهداری رییس این مرکز در گزارشی 
با ارائــه ۷ توصیه راهبردی، بــر اهمیت جذب و 

نگهداشت نخبگان تاکید کرد.
1-  جذب و نگهداشت نخبگان یک اولویت 
ملی حیاتی اســت و باید در دستور کار ویژه نظام 
حکمرانــی در حوزه های مختلف قرار گیرد. نظام 
علم و فناوری کشور به تنهایی امکان و ظرفیت حل 
این ابرچالش را ندارد. نخبگان اهرم اصلی اقتصاد 

دانش بنیان و قدرت نرم کشور هستند.
۲-    نگهداشــت نخبگان وابســته به عوامل 
اقتصادی، اجتماعی، سیاســی و فرهنگی اســت. 
امیدآفرینــی برای رفع مشــکات کشــور، ارتقا 
کیفیت حکمرانی، شایســته ســالاری واقعی در 
انتخاب مدیران کشور، فراهم سازی بستر مشارکت 

اجتماعی نخبگان، بهینه ســازی وضعیت اشتغال 
دانش آموختــگان برتر دانشــگاه ها، رفع فســاد و 
تعارض منافع، فراهم ســازی فرصت اثرگذاری و 
خدمت به کشــور برای نخبــگان، بهبود وضعیت 
داخلی و ارتقای کیفیــت و پویایی علمی در نظام 
آموزشــی عالی، از سازوکارهای موثر در جذب و 

نگهداشت نخبگان است.
۳- سیاســتگذاری و راهبــری امور نخبگان 
در کشــور نیازمنــد افزایــش ضمانــت اجرایی 
مصوبات، تســری دادن مشــوق های بدنه دولتی 
به بخش خصوصی، اســتقرار حمایت های دائمی 
و بسترســازی فرصت هــای اثرگــذاری بــرای 
نخبــگان، نخبه پروری به جــای حامی پروری و 
غلبه تســهیل گری و تنظیم گــری بر تصدی گری 
 در فعالیت هــا و خدمــات بنیــاد ملــی نخبگان 

است.
۴-  در تدبیر امور نخبگان باید هم به نیروهای 
رانشــی و دافعه داخلی و هم به نیروهای جاذبه و 
کششــی خارج از کشــور توجه کرد. در یک دهه 
گذشــته قدرت دستمزد متخصصین کشور بیش از 

۲۵۰ درصد کاهش یافته است. 
از ســوی دیگر پیشنهادات شغلی کشورهای 
مختلــف به نخبگان ایرانی بــا حقوق چند برابری 
افزایش چشــمگیری یافته اســت. مهاجرت های 
داخلی نخبگان به پایتخت و کانشــهر ها با کاهش 
علقه و عاطفه فرد نسبت به محیط زندگی، زمینه ساز 

مهاجرت خارجی آنها شده است. 
شــکل گیری شــبکه های اجتماعی نخبگان 
ایران و خارج از کشور در کنار تبلیغات روزافزون 
موسســات مهاجرتی کشش خارجی قابل توجهی 

برای نخبگان داخلی ایجاد نموده است.
۵- خروج بی بازگشــت نخبگان از کشــور، 

تبعات ســنگینی چون پایین آمدن میانگین هوش 
و اســتعداد جامعه فعلی و نسل  های آینده، کاهش 
سرعت پیشرفت و توسعه کشور و تضعیف امنیت 

ملی را به همراه خواهد داشت. 
برخی ارزیابی ها خســارت ســالانه ناشی از 
خروج ســرمایه های فکری کشــور را بیش از سه 

برابر درآمدهای نفتی کشور برآورد می کنند.
۶-  ایجاد پویش ملی پیشــرفت ایران و رفع 
حداکثری موانع برای مشــارکت نخبگان داخل و 
خارج کشــور برای تحقق این پویش ملی می تواند 
راهگشا باشــد. تعریف چرخه خدمت به اعتای 
کشــور می تواند ظرفیت هم افزایی نخبگان داخلی 

و خارجی را به همراه داشته باشد. 
فعال سازی شبکه کارآمد و موثر برای ارتباط 
بــا نخبگان و متخصصــان ایرانی در 1۰ کشــور 
بــا جمعیت مهاجــر بالای ایــران و تعریف انواع 
همکاری هــای علمی و فنی با متخصصان خارج از 

کشور راهگشا خواهد بود.
۷-  حاصل هویت بخشی به جوانان و نخبگان 
ایجاد تعلق خاطر اســت. از بین رفتن حس تعلق، 

تسهیل گر مهاجرت نخبگان است. 
تهاجــم فرهنگ فردگرای غربی از یک ســو 
و ضعف نظــام تعلیم و تربیت از ســوی دیگر از 
نظــام ذهنی و هویتی بخشــی از جوانان کشــور 
گسســت هایی بیــن هویت دینــی و ملی، هویت 
فردی و جمعی و فرهنگ رســمی و غیررســمی 
ایجاد کرده اســت. تحول جدی در نظام تربیتی و 
هویت یابی دانش آموزان کشــور، امری ضروری 
اســت تا با تقویت حــس تعلق به مردم و جامعه و 
ترجیح خدمت به کشور به جای منافع فردگرایانه، 
 شــاهد مانــدگاری بیشــتر نخبــگان در آینــده 

باشیم.

نماینده مردم شهرضا در مجلس گفت: علت پیگیری استیضاح عدم تحقق برنامه ها است، وزرا برنامه هایی را به مجلس ارائه کردند
 و برای اجرای آن به نمایندگان و مردم متعهد شدند و اینکه نمایندگان اکنون پیگیر اجرای آن برنامه ها باشند، طبیعی است.

ســرویس سیاسی-حسن صادقی 
گفــت: کارگــران و تمام مــردم مالیات 
می دهند تا دولت ســفره ی ابواب جمعی 
خود را رنگین تر کند؛ تضاد منافع کارگران با 
فرادستان و تصمیم سازان سابقه ی طولانی 
دارد، درواقع تقریباً همیشــه کارگران را از 

ترمیم های معیشتی کنار گذاشته اند.
لایحه افزایش حقوق کارمندان شاغل 
و بازنشسته از مهرماه اجرایی شد؛ دولت و 
نمایندگان مجلس با سرعت بسیار، حقوق 
زیرمجموعه های خود را برای نیمه ی دوم 
سال حداقل یک میلیون تومان افزایش دادند و این در حالیست که هنوز معوقات 
مزدی پنج ماه ابتدای سال برای بازنشستگان سایر سطوح کارگری پرداخت نشده 
است. سوگیری های دوپهلو در سیاســت گذاری های مزدی، موضوعی ست که 
نمی توان به ســادگی از آن گذر کرد.   حسن صادقی )رئیس اتحادیه پیشکسوتان 
جامعه کارگری( در گفتگوی زیر با انتقاد از بی توجهی به معیشت طبقه ی کارگر 
می گوید: کارگران و تمام مردم مالیات می دهند تا دولت سفره ی ابواب جمعی خود 
را رنگین تر کند؛ تضاد منافع کارگران با فرادستان و تصمیم سازان سابقه ی طولانی 

دارد، درواقع تقریباً همیشه کارگران را از ترمیم های معیشتی کنار گذاشته اند.
بحث افزایش حقوق کارمندان و بازنشستگان دولت، بحث مهمی ست؛ دولت 
و مجلس چراغ خاموش طرف مدت یک ماه لایحه ای را مصوب کردند و قرار است 
حقوق این گروه ها حدود یک میلیون تومان زیاد شــود؛ این درحالیست که هنوز 
معوقات بازنشســتگان کارگری پرداخت نشده و این بازنشستگان چند ماه منتظر 

دریافت مستمری قانونی بودند؛ این سیاست را چطور تحلیل می کنید؟
این تبعیض بحث فقط امروز نیست؛ دولت حدود پنج ماه، حقوق و افزایش 
حقوق جامعه ی بازنشســتگان کارگری را گروگان گرفت تا بتواند به آن اهداف 
مدنظرش در قانون بودجه 1۴۰1 تحت عنوان تکلیف متناسب سازی حقوق کارکنان 
شاغل و بازنشسته جامه ی عمل بپوشاند. الان دولت به خواسته ی خود رسیده است؛ 
ما هنوز دست مان به افزایش حقوق مان نرسیده، برای دولتی ها افزایش تازه ترتیب 
دادند. درست است افزایش مستمری بازنشستگان کارگری در احکام اصاح شده و 
در پرداختی ها اعمال شده اما پرداخت معوقه ی آن هنوز در هاله ای از ابهام و اشکال 
قرار دارد. مدیرعامل وعده داده از این ماه معوقات همراه مستمری هر ماه پرداخت 
شــود. نکته دیگر اینکه دولت فقط متعهد به خانواده ی خودش اســت و همه ی 
ارکانِ درگیر در مدیریت ســتادی و اجرایی کشــور در حوزه ی دولتی، خانواده ی 
دولت محســوب می شوند؛ مجلسی ها خانواده ی دولت محسوب می شوند، قوه 
قضاییه خانواده ی دولت محسوب می شود، نیروهای مسلح نیز به همین ترتیب؛ 
بنابراین چون همه ی اینها ذینفع هستند، یک هماهنگی و همنوایی در بحث تصمیم 
گیری های مزدی وجود دارد. و البته ســرعت عمل، از طرح لایحه تا تصویب آن، 

یک ماه بیشتر نگذشت؛ این سرعت عمل بالا بسیار عجیب است.
دولت از طریق همین اشــتراک منافع و همگرایی توانســت سرعت عمل را 
برای پیاده کردن این اهداف ارتقا دهد. دولتی ها مثل ما طبقه ی کارگر نیســتند که 
شورایعالی کار تصویب کند، هیات دولت نپذیرد یا هیات مدیره سازمان تایید کند، 
هیات امنا مانع شود. در کشور ما همیشه اینگونه بوده و هنوز هم هست که دولت 
بیشــتر حواسش به خانواده ی خودش هست تا سایر گروه های اجتماعی. از یک 
جمعیــت ۸۵ میلیون نفری، ۸۰ میلیون نفر عوارض و مالیات به دولت می دهند تا 
دولت کشور را با آن اداره کند. دقیقاً برعکس آنچه که باید باشد که دولت ها مردم را 
اداره کنند و معیشت آن ها را پاس دارند و سفره ی آن ها را رنگین کنند، سال هاست 
این مردم هستند که سفره ی دولتمردان و خانواده ی دولت و قوای تحت امر دولت 
را با کار و فعالیت خود و پرداخت مالیات های مختلف رنگین می کنند. معادله ساده 

است: مردم مالیات می دهند تا دولت بتواند خانواده ی معظم خود را اداره کند.
 الان طرح هایی مثل طرح ساماندهی استخدام کارکنان دولت یا طرح بیمه ی 
کارگران ســاختمانی بیش از دو سال است در راهروهای مجلس معطل مانده اما 
لایحه ی افزایش حقوق دولتی ها با سرعت نور و با فوریت بالا توسط نمایندگان 
مصوب می شود. دقیقا؛ً آنچه که به ما کارگران مربوط است، با هزار مانع در مجلس 
مواجه می شــود؛ شــما بانک رفاه را ببینید؛ این بانک کجایش دولتی هســت که 
می خواهند آن را برگردانند به دولت تا دولت در بازار آزاد ســهام آن را بفروشــد؛ 
بانک رفاه اموال کارگران است؛ اگر قرار بر ملی سازی و واگذاری بانک هاست، چرا 
بانک شهر و اقتصاد نوین و رسالت و غیره را ملی نمی کنند؛ این بانک ها چه فرقی با 
بانک رفاه دارند جز اینکه سهامداران بانک رفاه ۴۳ میلیون نفر هستند اما سهامداران 
آن بانک ها تعدادی معدود هستند که با نهادهای قدرتمند ارتباط دارند؛ مجلس و 
دولت هرچه نسخه می پیچند به ضرر کارگران و فقراست و موانع متعددی در مسیر 
منتفع شدن کارگران از قوانین مصوب مجلس به وجود می آورند و در نهایت آنچه 
از زیر تیغ تعدیل شان در می رود با لابیگری در شورای نگهبان جلویش را می گیرند، 
برای نمونه همین بانک رفاه؛ ما به شورای نگهبان رفتیم و گفتیم کجای قانون گفته 
اموال مردم را که عمومی و غیردولتی ست، ذیل اصل ۴۴ قانون اساسی ببرید و با تیغ 
استفساریه و استصوابی مالکیت آن ها را از صاحبان اصلی آن بگیرید؛ این در کجای 
قانون آمده که مال عموم مردم را به نام مردم ملی کنید و بعد دولت به عنوان نماینده 
مردم آن را به فروش برساند؛ چیزی برای گفتن نداشتند؛  فقط مدام می گفتند قانون 

است، مجلس مصوب کرده و سیاست های اباغی اصل ۴۴ معیار است!
ببینید مشکل ما دوگانه رفتار کردن است؛ برخورد دوگانه ی دولت و مجلس ما 
را آزار می دهد وگرنه ما خوشحال هستیم که دولت به کارمندان برسد چون آن ها هم 
در این جامعه زندگی می کنند و تورم برای آن ها هم تاثیرگذار است. اما اینکه وقتی 
به ما کارگران می رسد مدام مدعی می شوند که افزایش حقوق تورم زاست و شوک 
قیمتی وارد می کند، ناعادلانه است. اینها نارضایتی به وجود می آورد؛ چطور است 
که افزایش حقوق آن ها بار تورمی ندارد اما چندرغاز افزایش حقوق طبقه ی کارگر 
بار تورمی دارد در حالیکه پرداخت هزینه های پنهان تورم و مالیات های آشکار و 

پنهان را ما کارگران از جیب  خالی مان می پردازیم.
در مورد صندوق های بازنشستگی نیز این رویکرد تبعیض آمیز برقرار است؛ 
دولت هنوز ۹۰ هزار میلیارد تومان از بدهی خود را که قرار بوده امسال به سازمان 
بپــردازد، پرداخت نکرده، دورنمــای این پرداخت را در ماه های باقیمانده تا پایان 
سال چطور می بینید. دولت برای صندوق های تحت پوشش خود بی محابا از محل 
درآمدهای عمومی کشــور هزینه می کند اما به تامین اجتماعی که می رسد، دست 
بخشنده ی دولت کوتاه می شود! ۹۰ هزار میلیارد تومان باید در سال جاری به سازمان 
پرداخت می شد، امروز در سه دوازدهمِ سوم سال هستیم اما از این ۹۰ هزار میلیارد 
تومان، یک ریال به سازمان پرداخت نشده. چرا دولت برای صندوق های خانواده ی 
خودش از محل درآمدهای عمومی، از محل مالیات همین طبقه ی کارگر، هر ماه 
تامین منابع می کند ولی برای کارگران با وجود اینکه در متن قانون بودجه ی مصوب 

مجلس آمده، بعد هفت ماه هنوز یک ریال پرداخت نشده است.
این اســتنکاف از پرداخت، پرداختی که در واقع یک تعهد قانونی بر ذمه ی 

دولت است، چه عواقبی دارد؟
الان قراردادهــای ســازمان تامین اجتماعی با بیمارســتان ها به هم خورده؛ 
داروخانه ها نسخ پزشکان تامین اجتماعی را به بیماران نمی دهند؛ بیمارستان های 
طرف قرارداد بیمه تکمیلی به تعهدات خود عمل نمی کنند چون سازمان نتوانسته 
بدهی خود به این مراکز را بپردازد اما چرا نتوانسته، چون مجلس و دولت به تعهدات 
خود نسبت به سازمان تامین اجتماعی و کارگران مقید نیستند. این طرف هم وقتی 
ما صدایمان در می آید فوری می گویند اینها با ضد انقاب همراه شــده اند و باید 
کارت قرمز بگیرند! به این دلواپسان می گوییم به جای اینکه فوری ما را متهم کنید، 
برویــد و یقه ی دولت را بگیریــد که به هیچ یک از تعهدات خود در قبال طبقه ی 
کارگر پایبند نیست؛ چرا سورنا را از سر گشاد آن می نوازید؟! در مورد بانک رفاه و 

مساله بدهی های دولت هم قضیه به همین ترتیب است؛ صدای ما را نمی شنوند.

رئیس اتحادیه پیشکسوتان جامعه کارگری:

چرا کارمندان دولت همیشه 
در اولویت هستند؟

جوان مهابادی 

مراکز اصلاح و تربیت 

بهداشت و درمان

نارنجک دستی

جنگ اوکراین 

علت تناقض 

میوه اسرائیلی 

کاهش قیمت روغن 

صحت ندارد

اخبار ویژه ...

ناصر عتباتی رئیس کل دادگستری استان آذربایجان غربی، درباره علت 
کشته شدن یک جوان در شهرستان مهاباد اظهار کرد: طبق گزارش های ارائه 
شــده این فرد با گلوله جنگی کشــته شده و جسد وی را از محلی پیدا کردند 
که کانون تجمعات و اغتشاشــات نبوده و ماموران نیز به هیچ وجه از اسلحه 
جنگی استفاده نمی کنند. به گزارش مرکز رسانه قوه قضاییه، وی افزود: روز 
گذشــته در چند نقطه شهرستان مهاباد تجمع و اغتشاش صورت گرفت؛ اما 
هیچ گلوله ای شلیک نشده است. رئیس کل دادگستری استان آذربایجان غربی 
بیان کرد: جسد این فرد را یک پزشک و چند نفر از آشنایان وی به بیمارستان 
مهاباد منتقل کردند و پزشــکی قانونی نیز جسد را معاینه کرده است. عتباتی 
گفت: با توجه به شکایت اولیای دم مبنی بر قتل عمد و طی شدن مراسم تشییع 
و تدفین این فرد، پرونده قضایی برای بررسی این موضوع تشکیل شده است. 

دیده بان ایران نوشت:شــادمهر عضو کمیســیون آموزش و تحقیقات 
مجلس گفت:موضوع دستگیری دانش آموزان صحت دارد، مسئولان با رافت 
و مهربانی پیگیر این مســئله هســتند. البته تاکید میکنم که دانش آموزانی که 
دســتگیر شــده اند به زندان نرفته اند بلکه به مراکز اصاح و تربیت فرستاده 

شده اند.

آیــت الله جوادی آملی با تاکید بر تولید و اشــتغال عنوان کرد: با کمیته 
امداد نمی شــود کشــور را اداره کرد بلکه باید با تولید و اشتغال، ضمن حفظ 
آبرومندی برای زندگی مردم، فقر را ریشه کن کرد تا همه کریمانه بر سر سفره 
خود بنشینند، چرا که پیامبر گرامی اسام نیز می فرماید خدایا بین ما و نان ما 
جدایی میانداز که اگر نان نبود، نه روزه می گرفتیم و نه نماز می خواندیم و نه 
فریضه های پروردگارمان را انجام می دادیم. او با تاکید بر پیشــگیری در حل 
مسائل کشور، بیان داشت: ما یک »بهداشت« داریم و یک »درمان«؛ »بهداشت« 
همان حرف صحیح، عمل صحیح و اقدام های پاک امینانه اســت که موجب 
پیشگیری خیلی از مشکات کشور می شود و سپس کسی که مریض شد و 

تزریقاتی شد، باید »درمان« نیز باشد!

در پی حمله برخی از اغتشاشــگران به مدافعان امنیت، سرگرد پاسدار 
امیر کمندی در حین اجرای ماموریت برای ایجاد امنیت و ایستادگی در مقابل 
اغتشاشگران به فیض شهادت نائل آمد.اغتشاشگران این شهید مدافع امنیت 
را به وسیله پرتاب نارنجک دستی در غرب تهران به شهادت رساندند. گفتنی 

است؛ از این شهید مدافع امنیت دو فرزند به یادگار مانده است.

ســفیر و نماینده دائم ایران در سازمان ملل با اشاره به تأکید جمهوری 
اســامی بر پایان فوری جنگ در اوکراین گفت: هرگز ســاحی در اختیار 
طرف های جنگ در اوکراین قرار نداده ایم.»امیرســعید ایروانی« ســفیر و 
نماینده دائم جمهوری اسامی ایران نزد سازمان ملل متحد در نیویورک که 
در نشست شورای امنیت سازمان ملل تحت عنوان صلح و امنیت بین المللی 
سخن می گفت، استدلالات ایران درباره رد ادعاهای کشورهای غربی مبنی 
بر اســتفاده از پهپاد ایرانی در جنگ اوکراین و ارتباط آن با قطعنامه ۲۲۳1 
در مورد توافق هسته ای را تشریح کرد.نماینده دائم جمهوری اسامی ایران 
گفت: تعدادی از کشــورهای عضو شورای امنیت ســازمان ملل از جمله 
آمریکا، دیگر کشــورها را به نقض قطعنامــه ۲۲۳1 متهم کرده در حالی که 
آنهــا خود به نقض فاحش همه تعهدات حقوقی تحت همان قطعنامه ادامه 

می دهند. 

اســتاندار فارس دربــاره علت تناقض در آمار تعداد شــهدای حادثه 
تروریســتی شیراز می گوید که بنده 1۵ نفر اعام کردم ولی صبح مشخص 
شد که چون تعدادی شناسایی نشده بودند، دو نفر از شهدا دو بار شناسایی 
شده بودند؛ یکبار به عنوان شهدایی که درون بیمارستان به شهادت رسیدند 
و یک بار هم در محوطه حرم. بنابراین تعداد شهدای ما 1۳ نفر است و انشاالله 

مجروحان هم به سامت از بیمارستان مرخص می شوند.

باشــگاه خبرنگاران جوان اعام کرد : ظرف دو روز گذشته در اقدامی 
مشــکوک، نوعی پرتقال اســراییلی در برخی میوه فروشی های شهر تهران 
 )jaffa sweetie israel-po(توزیع شده که بر روی آن عامت تجاری
نصب شده است. اصغر یاوری عضو هیئت مدیره اتحادیه بارفروشان گفت: 
عرضه میوه های قاچاق اسرائیلی به ایران را تکذیب می کنم. به گفته او، در 
ســطح میدان عرضه هر گونه میوه قاچاق ممنوع است و در صورت رویت 
بازرســان اتحادیه و تعزیرات داخل میدان برخورد می کنند. هر چند ممکن 
است در خرده فروشی ها عرضه قاچاق صورت گیرد. در این رابطه مجتبی 
شادلو نایب رئیس اتحادیه باغداران تهران گفت: در سنوات گذشته حدود 
1۵ ســال پیش در مقطعی که پرتقال دچار سرمازدگی شــده بود و اجبار به 
واردات پرتقال پیش آمد، این محصول از اطراف مدیترانه وارد شــد که پس 
از ورود برچسب اسرائیلی روی میوه ها بود. به گفته او، گرچه در آن  مقطع 
واردکنندگان پرتقال را از کشــورهای ثالث مصر و ترکیه وارد کرده بودند، 
اما با واردکنندگان برخورد شــد و دیگر از آن زمان شــاهد ورود میوه های 

اسرائیلی نبودیم.

ایرنا در گزارشی نوشت: "کاهش قیمت روغن در بازار پس از گذشت 
۶ ماه از حذف و اصاح سیاست ارز ترجیحی، کماکان ادامه دارد به طوری 
که علیرضا شــرفی مدیرعامل شــرکت تعاونی فرآوری روغن و دانه های 
روغنی گفت: کاهش قیمت همچنان ملموس است و این کاهش باعث شد 
که بازار رقابتی در شــرکت ها همچنان دنبال شود و مشکلی در زمینه تامین 
روغن تا پایان سال وجود ندارد. وی با بیان اینکه چالشی در زمینه واردات 
روغــن پیش روی ما قرار ندارد، افــزود: ریزش قیمت روغن در بازارهای 
جهانــی با رفــع موانع صادرات روغن از مالزی و اندونزی هم زمان شــد؛ 
همچنین روند صادرات روغن آفتاب گردان از روســیه و اوکراین تســهیل 
شده و این عوامل دست به دست هم داده تا شاهد کاهش قیمت روغن خام 

در بازار جهانی و بازار داخلی باشیم. 

رئیس اتحادیه تهیه و توزیع کنندگان گوشت گوسفندی استان تهران، 
در ارتباط به افزایش قیمت گوشت قرمز گفت:گوشت قرمز در اوایل هفته 
با افزایش قیمت جزئی روبرو بوده اســت و خبر جهش اعامی در برخی 

رسانه ها در تهران صحت ندارد. 
وی خاطرنشان کرد: همه ساله در آغاز فصل پاییز و ماه های مهر و آبان 
بــا کاهش دمای هوا و افزایش مصرف پروتئین تا حدودی شــاهد افزایش 
قیمت گوشت هستیم  که امسال کمتر شدن ذخیره دام زنده و افزایش قیمت 

آن نیز مزید بر علت شده است.

بیش از یک ماه از آغاز دومین سال فعالیت دولت آقای رئیسی سپری شده و به نظر 
می رسد دولت تلاش کرده با سفرهای استانی به سراسر کشور از نزدیک در جریان 
روند کارها قرار گرفته و چاره اندیشــی بهتری داشــته باشد، شاید بهتر باشد که 
تغییر برخی مدیران ناکارآمد هم در این برهه از زمان در دستور کار دولت قرار گیرد 
تا در ادامه مسیر، روند فعالیت و کار دولت سرعت و رونق بیشتری داشته باشد.
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وزیر راه و شهرسازی مطرح کرد؛ 

بررسی وضعیت نرخ اجاره بها و مشکلات عرضه مسکن
در هیأت دولت

سرویس سیاســی- وزیر راه و شهرسازی 
از احتمــال تصویب قانونی برای افزایش مالیات 

واحدهای گران قیمت خبر داد.
رستم قاســمی درباره افزایش نرخ اجاره بها 
و ودیعــه در ســال 1۴۰1 گفــت: گرانــی نرخ 
اجاره بهــا و ودیعه مســکن به دلیل مشــکات 
عرضــه و تقاضاســت که کمبود جــدی در این 
 حــوزه باعث به وجود آمدن این اختاف شــده 

است.
وزیرراه و شهرســازی با بیان اینکه تقریباً در 

همه سال ها این رشد گرانی اجاره بها را داشته ایم 
و این مســاله تنها به سال 1۴۰1 بازنمی گردد، بیان 
کرد: در هیئت دولت این موضوع بررســی کردیم 
 و تاکید شــد که باید مشکات عرضه را کاهش 

دهیم.
وی در خصــوص واحدهــای گران قیمت 
هــم گفت: قانونی در مجلــس در حال تصویب 
است که برای واحد های گران قیمت مالیات های 
 بیشتری گذاشته شود تا عرضه  آنها بیشتر صورت 

گیرد.


